
Referat til skolebestyrelsesmøde, tirsdag den 25. marts 2025  

Tidspunkt:  16:00 – 19:00 (Inkl. mad fra 17:00)  

Sted:     Personalerummet på NE.   

Referent:   Michael Vork  

Til stede:  KSS, PA, TN, TFJ, MV, NM, Nina, Tore, Jens Christian, Vibeke, 

Rebekka,  

Fraværende:  Kajsa 

1) Arbejdsgrupperne mødes kl. 16:00-17:00      (D) (60 min) 

a. Forældrefolder   

TFJ, MV, Tore/Nina, PA, Kajsa  

b. Hjemmearbejdsfri skole  

c. Nina/Tore, Rebecca, Tina, Kristian, en lærer fra SB, en eller to elever fra SB  

d. Planlægning af nyt dialogmøde      

Jens Christian, Vibeke, TN, (NM)  

2) SB-mødet starter 17:00 med spisning, mens dagsorden gennemgås.  

3) Godkendelse af referat fra sidste møde      (B) (2 min)  

4) Godkendelse af dagsorden        (B) (2 min)  

5) Folkeskolens kvalitetsprogram og timefordelingsplan     (B) (20 min) 

a. Valgfag på 7.-8./8.-9. årgang  

Vi skal afklare placering af lokalt valg der kan placeres på 7-8 eller 8-9. Skoleledelsen anbefaler at 

placere det lokale valgfag på 7-8. årgang. Bekendtgørelse for det lokale valgfag er ved at blive 

udarbejdet af UVM.  

Der tilslutning til at placere det lokale valgfag på 7.-8. årgang  

b. Placering af ny Lejrskole (1 overnatning)  

Politikerne har besluttet at der skal placeres en lejrtur overnatning på en årgang skolen 

selv udvælger. Efter debat om fordele og ulemper, blev vi enige om at lægge den på 3. 

årgang  

c. Juniormesterlære  

Bekendtgørelse er endnu ikke kommet endnu, punktet skal på næste SB møde 
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Agenda - forklaring: Orientering=O; Debat=D; Beslutning=B 

  



   

6) Skærmfri skole og Princip om digital dannelse      (D/B) (30 

min)  

a. Vedtagelse af revideret princip (udsendt med referatet  

b. Videre proces  

Denne sætning er tilføjet: 

På Skolen ved Søerne er vi mobilfri på matriklen. Det betyder at når mobiltelefonen bliver brugt i 

undervisningen, i pauserne eller i fritiden er der et fagligt sigte eller pædagogiske overvejelser med 

dette. Det samme gør sig gældende ift. skærmbrug.  

Når princippet er færdigt og skolen er mobilfri, skal det grundigt informeres ud og der skal 

følges op med skilte ved indgangen til skole, SFO og klubben. 

Forældrene i SB, fordeler sig ud til de kommende forældremøder, så alle forældremøder får 

besøg af en fra SB og de nye principper præsenteres. 

7) Vikarer og ansættelse          (O) (10 min) 

a. Sådan gør vi på Søerne  

b. Vikarfolder  

Kort præsentation af skolens vikar praksis ved MV 

Der skal drøftes hvad en vikar må vise i skoletiden. 

8) Arbejdsgrupperne status og præsentation til SB      (D) (30 min)  

a. De tre grupper præsenterer deres arbejde (10 min hver)  

Dialogmøde: Kort drøftelse af hvilke temaer vi gerne vil have på næste dialogmøde 27/5.  

Lektiefri skole: Vi har drøftet hvad det overhovedet hedde og hvad skal formålet være? Fokus på 

sammenhængende skoledag for børnene. Lektiers effekt? Feedback kultur. Hvad skal ugeplanerne 

indeholde for at de giver mening. Vi skal også inddrage de unge. Udkast til definition = ”Ved 

hjemmearbejdsfri skole forstås at den daglige undervisning ikke er anlagt på at eleven skal have 

forberedt sig hjemme, for at kunne deltage i undervisningen.” 

Skal skolen være lektiefri?  

Differentiering for indskoling → mellemtrin → udskoling  

Forældrefolder: Vi arbejder med temaer og indhold. Vi regner med at have udkast til en folder klar 

inden sommerferien, men første udkast uden billeder. 

 

 



9) Status fra     (O) (20 min) 

a. Ledelse  

i. Kursus for nye medlemmer: er på vej 

ii. National trivselsmåling er afviklet for alle vores klasser. Polaris 

behandlingsskole står under vores skole, det giver noget bøvl i opgørelserne. 

iv. SB-forbrug: Udgår til næste SB-møde 

v. Mellemformer: KSS har talt med sin chef om at skolen ved søerne skal have 

mellemform i vores udskoling. En klasse er 8 børn.  

b. Formandskab  

iii. Sammen om trivsel på Rådhuset: Nina opfordrer til at vi deltager. 

iv. Undervisningsudvalget på besøg på FI: Besøget handlede meget om Filippavej 

og udearealet. Der kom fire udvalgsmedlemmer og vi havde 15 minutter. Der 

bliver en sag på det, så det kommer med i kommende budgetmidler.  

c. Elevråd: Vi har ingen elever i SB pt. 

10) Lukket punkt          (O) (20 min)  

11) Evt. og næste møde          (O) (5 min) 

a. Orientering om APV: på næste møde præsenterer vi overskrifterne fra resultatet af sidste 

APV-undersøgelse. 

Referat: Michael Vork 
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